
 

 

Protokół Nr XLIV/2014 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 29 kwietnia 2014r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 13
30 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 15 radnych, Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz 

Gminy Tomasz Suchoński, Skarbnik Gminy Urszula Lew oraz 19 innych zaproszonych osób. 

W pierwszej części posiedzenia sesji uczestniczyli członkowie delegacji niemieckiej z 

zaprzyjaźnionej gminy Henstedt-Ulzburg. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy. 

 

Obrady protokółowały 

 

1. Justyna Darłak – inspektor ds. zagospodarowania przestrzennego, drogownictwa i 

działalności gospodarczej. 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
00

 otworzył XLIV Sesję Rady 

Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §20 pkt 3 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XLIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 



9. Informacja przedstawicieli Zachodniopomorskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich  

w Koszalinie i Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim o planowanych 

remontach dróg wojewódzkich i powiatowych na terenie gminy. 

10. Informacja Wójta Gminy Wierzchowo na temat remontu dróg gminnych. 

11. Informacja Wójta Gminy Wierzchowo o przygotowaniach i zaawansowaniu prac nad 

realizacją inwestycji zaplanowanych do realizacji w 2014 roku. 

12. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Wierzchowo na rzecz Gminy 

Mirosławiec – druk nr 326, 

b. w sprawie udzielenia z budżetu Gminy Wierzchowo pomocy finansowej Powiatowi 

Drawskiemu – druk nr 327, 

c. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2014 rok – druk nr 328 

d. w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wierzchowo na lata 2014-

2019 – druk nr 329. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

14. Komunikaty i sprawy różne. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie po wysłaniu zawiadomień o zwołaniu 

sesji, jednakże w ustawowym terminie 7 dni przed dniem odbycia obrad sesji wpłynął 

wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie pod obrady sesji Rady Gminy Wierzchowo w 

miesiącu kwietniu 2014r. dodatkowego projektu uchwały w sprawie przyjęcia darowizny 

nieruchomości na rzecz Gminy Wierzchowo od osoby fizycznej – druk nr 330. 

Powyższy projekt uchwały został zaopiniowany przez komisje stałe Rady Gminy. 

Ponadto Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż głosowanie 

w sprawie podjęcia uchwał odbędzie się wg następującej kolejności, ponieważ wymaga tego 

procedura budżetowa: 

a. w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Wierzchowo na rzecz Gminy 

Mirosławiec – druk nr 326, 

b. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2014 rok – druk nr 328 

c. w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wierzchowo na lata 2014-

2019 – druk nr 329, 

d. w sprawie udzielenia z budżetu Gminy Wierzchowo pomocy finansowej Powiatowi 

Drawskiemu – druk nr 327, 

e. w sprawie przyjęcia darowizny nieruchomości na rzecz Gminy Wierzchowo od osoby 

fizycznej. 

 

Poddana pod głosowanie proponowana zmiana została przyjęta jednogłośnie (15 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się”). 

 

Przewodniczący obrad Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub Wójt 

chciałby jeszcze uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty lub o inne 

istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie 

chciałby zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 



Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XLIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 27 marca 2014 roku 

został wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed rozpoczęciem 

dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych 

w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została w § 

52 ust. 1-5 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga 

dotycząca zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XLIII sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XLIII 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz w tym miejscu powitał 

Przewodniczącego Rady Gminy Henstedt-Ulzburg Uve Schmidta i Waldemara Biangę – 

mieszkańca Henstedt-Ulzburg. Powiedział, że wizyta ta jest dla nas wyrazem dużej sympatii 

dla naszej Gminy i naszych mieszkańców, pozwoli lepiej zrozumieć wszystkie problemy z 

jakimi się borykamy, troskami i dążeniami, które sobie wytyczyliśmy. 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkieiwcz złożył podziękowania za dwadzieścia lat 

współpracy, za wszelką pomoc, która płynęła od mieszkańców gminy Henstedt-Ulzburg, 

przekazał samorządowe pozdrowienia dla całej Rady Gminy Henstedt-Ulzburg, dla 

wszystkich jej mieszkańców oraz nowo wybranego burmistrza Henstedt-Ulzburg Stefana 

Bauera. Wyraził nadzieję, że współpraca między zaprzyjaźnionymi gminami będzie 

kontynuowana dla dobra naszych społeczeństw. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Henstedt-Ulzburg Uve Schmidt serdecznie podziękował za 

zaproszenie. Powiedział, że jest bardzo zadowolony z pobytu w naszej gminy, z naszej 

gościnności. Przyjaźń obu gmin trwa dwadzieścia lat i życzy sobie by trwała następne 20 lat, 

ze swojej strony będzie robić wszystko by tak dalej było, przekaże Burmistrzowi Henstedt-

Ulzburg o naszej gościnności i przyjaźni. 

Poznał naszą gminę i stwierdził, że jest jeszcze dużo problemów, ale gmina rozwija się. 

Życzy dużo szczęścia, by pomysły i projekty zostały zrealizowane. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

 

Ad. 4 

 

Informacja pisemna Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 3 

do nin. protokołu. 

 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

 



 

Ad. 5 
 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na temat prac Rady  

w okresie międzysesyjnym – która stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 6. 

 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 5/2014 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej, 

Hendlu, Usług, Bezpieczeństwa i Porządku publicznego – Kazimierz Pajor. 

Protokół Nr 4/2014 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury, Kultury Fizycznej, Oświaty, Zdrowia i Opieki 

Społecznej – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 4/2014i Protokół stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 4/2014 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu.  

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 6 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęła interpelacja 

Radnego Adama Samulewskiego o następującej treści: 

Zwracam się z prośbą o usunięcie dzikiego wysypiska śmieci znajdującego się przy drodze 

prowadzącej nad jezioro Dramienko w stronę plaży potocznie nazywanej „harcerzykiem”. 

Informuję, że wysypisko nieuprzątnięte jest od kilku lat. Interpelacja była zgłaszana przez 

Radnego Stefana Żołynię, jednak do tej pory nic się w tej sprawie nie zmieniło. 

 

Na sesji interpelacje złożyli: 

 

1. Radny Marek Banaszek złożył ustnie interpelację o następującej 

treści: 

Uzupełnić place zabaw w miejscowości Żeńsko, Będlino, Sośnica o 

brakujący najważniejszy zestaw zabawowy. 

 

2. Radny Jan Łuczak zgłosił ustnie interpelację o następującej treści: 

 



Odnowić lub usunąć tablicę informacyjną, zlokalizowaną przed 

Urzędem Gminy, na której umieszczony jest plan szlaku 

rowerowego, plan jest całkowicie nieczytelny (wypłowiały). 

 

Interpelacje skierowane do uczestniczącego w posiedzeniu sesji Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych w Drawsku Pomorskim Zbigniewa Kota zgłosili: 

 

1. Radny Józef Janicki – naprawić pobocze drogi powiatowej w Świerczynie na odcinku 

od pomnika w kierunku tartaku oraz drogę w Otrzepie i Wielbokach. 

 

2. Radny Stefan Żołynia – zgłosił, że na ulicy Leśnej w Wierzchowie po ostatnim 

remoncie na pięćdziesięciu procentach powierzchni tej drogi tworzą się zastoiny 

wody. Poprosił Dyrektora ZDP w Drawsku Pomorskim by podczas remontu drogi 

powiatowej przez miejscowość Wierzchowo nie powtórzył się ten sam problem. 

 

Poprosił również o położenie polbruku na długości około 20 m – przejście dla 

pieszych w kierunku kościoła od strony remizy OSP (na szczycie zakrętu) w Żabinku. 

 

3. Radna Genowefa Rosochowata wystąpiła o remont drogi powiatowej w Żabinie. Ze 

względu na zły stan tej drogi nie da się jechać nawet rowerem, przy drodze nie ma 

chodnika. Radna powiedziała, że jest Jej bardzo przykro z powodu negatywnej 

odpowiedzi ZDP w Drawsku Pomorskim dotyczącej remontu omawianej drogi. 

Poprosiła Dyrektora by osobiście dokonał przeglądu drogi. 

Zwracając się do Wójta poprosiła o remont drogi w kierunku plaży w Żabinie 

sposobem gospodarczym. 

 

4. Radny Wiktor Majda zwrócił się do Dyrektora ZDP o podjęcie działań mających na 

celu usunięcie zastoiska wody, które tworzy się po opadach deszczu na powierzchni 

drogi powiatowej w Osieku Drawskim na wysokości sali wiejskiej. 

 

Radny Ryszard Borowicz poinformował, że prawdopodobnie nie będzie linii autobusu w 

kierunku Wałcza, absolwenci szkoły w Świerczynie nie będą mieć możliwości dojazdu do 

szkół w Wałczu. Powiedział, że jest to bardzo poważny problem, którym należy się 

niezwłocznie zająć. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 7 porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: 11
05

-11
25

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

15 radnych i przystąpił do realizacji punktu 8. 

Powitał przybyłego na posiedzenie sesji Zastępcę Kierownika Rejonu Dróg Wojewódzkich w 

Drawsku Pomorskim Jana Błażejowskiego. 

 

 

Ad. 8 

 

W punkcie porządku obrad „Trybuna obywatelska” głos zabrała była sołtys wsi Żeńsko 

Grażyna Gucia. Poinformowała zebranych, dlaczego zrezygnowała z pełnienia funkcji sołtysa 

– z powodu braku współpracy i zainteresowania ze strony Urzędu Gminy na temat przejęcia 

budynku na świetlicę wiejską w Żeńsku. Po powzięciu informacji od pracownika Urzędu 

Teresy Szymczak, że w tej sprawie nic nie zostało zrobione i po rozmowie z Wójtem – brak 



informacji potwierdzającej, że poczyniono w tej sprawie jakiekolwiek czynności, podjęła 

decyzję o rezygnacji, w tym momencie opuściła posiedzenie sesji. 

 

Wójt odnosząc się do powyższej wypowiedzi  wyjaśnił, że Pani Sołtys przyszła z 

nastawieniem emocjonalnym i roszczeniowym, trudno było nawet prowadzić rozmowę. W 

takim stanie rzeczy  nie da się rozmawiać merytorycznie i rzeczowo. Pani sołtys powiedziała, 

że dziękuje i rezygnuje.  

Wójt powiedział, że poprosił Ją by do sprawy nie podchodziła emocjonalnie, by rozważyła 

swoją decyzję. Podczas rozmowy Pani Gucia poinformowała, że nie daje sobie rady z 

problemem plotek, że ma już dość tego wszystkiego, nie ma w nikim wsparcia. 

Wójt powiedział, że na temat rozmowy Pani Gucia z pracownikiem Urzędu Gminy Panią 

Szymczak nic nie wie, natomiast prowadził rozmowę z Powiatowym Inspektorem Nadzoru 

Budowlanego, wysłał pismo i wstępnie uzgodnił spotkanie by przyjrzeć się sprawie. 

 

Radny Stefan Żołynia powiedział, że Pani Sołtys na starcie się załamała i ją rozumie, 

ponieważ też przeżył niemiłą sytuację z Panią Szymczak – pracownikiem Urzędu Gminy. W 

sprawie tablicy informacyjnej zlokalizowanej przed Urzędem Gminy powiedział, że 

urzędnicy nie wiedzą, co jest na tablicy, ale za pracę biorą pieniądze, więc powinni dbać. 

 

Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska – rozumie decyzję i zachowanie Pani sołtys i się nie 

dziwi, że zrezygnowała, bo ludzie uważają, że sołtys powinien wszystko zrobić, chcieliby 

wszystkie prace scedować na sołtysa. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 9 

porządku i przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

Ad. 9 

 

Informację o planowanych remontach i pracach bieżącego utrzymania dróg wojewódzkich w 

gminie Wierzchowo w 2014 roku przedstawił Jan Błażejowski – Zastępca Kierownika Rejonu 

Dróg Wojewódzkich w Drawsku Pomorskim: 

 w III kwartale 2014r. planowana jest przebudowa odcinka drogi wojewódzkiej nr 177 

na odcinku Czaplinek – Wierzchowo o łącznej długości ok. 3,5 km, w tym około 1 km 

na terenie gminy Wierzchowo, 

 na odcinku od m. Sośnica w kierunku Mirosławca do granicy Gminy Wierzchowo 

będzie odnowione malowanie poziome, w okresie wiosennym usunięto zakrzaczenia 

na części pasa lotniskowego, 

 ZZDW Koszalin jest w trakcie opracowywania projektu zmiany sposobu 

odprowadzenia wody z drogi nr 177 w m. Sośnica, obecny zbiornik jest 

niewystarczający, 

 remonty cząstkowe drogi wojewódzkiej nr 177 masą na zimno wykonywane są na 

bieżąco. Masą na gorąco, emulsją i grysami będą wykonane w najbliższych dniach. 

Informacja pisemna stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

 

Następnie głos zabrał Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim Zbigniew 

Kot. Poinformował o zbliżającym się remoncie drogi powiatowej nr 1994Z, 1991Z i 1996Z na 

odcinku o długości 12,2 km. ETAP I – przejście przez miejscowość Wierzchowo, przedstawił 

przebieg przetargu na to zadanie. Zaplanowana łączna kwota na realizację zadania to 

5 600 000,00 zł, wpłynęło 5 ofert. Najdroższa oferta – 5 464 539,00 zł, najtańsza – 

3 976 100,00 zł. Oszczędności na zadaniu: ponad 1 600 000,00 zł, z tego 50% zabiera Urząd 



Marszałkowski, pozostała kwota po 50% (400 000,00) wraca do budżetu Starostwa i gminy 

Wierzchowo. W związku z remontem drogi w Wierzchowie, będą utrudnienia 

komunikacyjne, nie jest przewidywana jakakolwiek zmiana w projekcie. 

Jeśli chodzi o interpelację Radnego Stefana Żołyni dot. przedłużenia chodnika w Żabinku – 

interpelacja jest zapisana, raczej na tę interpelację środków nie będzie. Przy realizacji 

tegorocznego zadania materiał z rozbiórek (polbruk0 zostanie przekazany na rzecz gminy, 

Jeżeli chodzi o frez, nie ma możliwości przekazania gminie, ale zostanie przez Zarząd Dróg 

Powiatowych zagospodarowany na pewno w obrębie gminy Wierzchowo na remonty dróg. 

Nastąpi przesunięcie wysepki z krzyżem na skrzyżowaniu w Wierzchowie (ul. Ogrodowa – 

ul. 3 Marca). 

Na pytanie Radnego Bogusława Pawłowicza, co z odwodnieniem skrzyżowania przy 

Posterunku Policji w Wierzchowie, Dyrektor Z.Kot odpowiedział – brak właściciela sieci 

kanalizacyjnej na tym odcinku spowodował wiele problemów związanych z odwodnieniem 

ronda, w przetargu robót nie było tego zadania, ale podejmowane są w tym kierunku 

działania. Dyrektor powiedział, że nie widzi możliwości żeby nie odwodnić ronda.  

Ponadto Dyrektor ZDP poinformował, że remonty dróg na terenie Gminy Wierzchowo będą 

wykonane maksymalnie w terminie do 1,5-2 miesięcy, ZDP przystępuje do koszenia poboczy. 

Na zgłoszone interpelacje odpowie pisemnie. 

 

Radny Ryszard Borowicz podziękował za nasadzenie drzew przy drodze Sośnica – Będlino i 

wykoszenie pobocza drogi Sośnica – Otrzep. 

Zgłosił remont pobocza drogi Sośnica – Będlino. Przed skrzyżowaniem w Sośnicy od strony 

Będlina, odcinek ok. 40 m zabezpieczyć asfaltem by nie ubywał piasek. Zgłosił, w imieniu 

mieszkańców zabezpieczenie krat do kanalizacji deszczowej na drodze wojewódzkiej w 

Sośnicy, które powodują hałas w nocy gdy najeżdżają na nie samochody. 

 

Radny Wiktor Majda poruszył sprawę sprzątania pasa drogowego dróg powiatowych i 

wojewódzkich przez właścicieli posesji prywatnych, zapytał Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych, czy mógłby wspomóc przy sprzątaniu piasku i liści po okresie zimowym. 

Dyrektor Z.Kot odpowiedział – każdy właściciel posesji powinien sprzątać swoją posesję. 

 

Sołtys wsi Otrzep Grzegorz Bachmura – czy w planie jest remont drogi przez Świerczynę i 

Wielboki w kierunku Rudek? 

Odpowiedź Dyrektora Z.Kota – jeśli gmina złoży wniosek na remont tej drogi będziemy 

realizować, ale wcześniej dobrze byłoby położyć kanalizację. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz podsumowując dyskusje powiedział, że 

wspólnie można zrobić dużo więcej. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 9 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 10 

 

 

Ad. 10 

 

Plan remontu dróg gminnych przedstawiła Justyna Darłak – pracownik merytoryczny ds. 

drogownictwa w Urzędzie Gminy. 

W roku bieżącym w budżecie gminy Wierzchowo zaplanowano łączna kwotę 35 000,00 zł na 

realizacje zadań związanych z drogami gminnymi.. W związku z tym, że kwota dotyczy 

zarówno zakupu materiałów i wyposażenia drogowego, jak również zimowego utrzymania 



dróg, to inwestycje w zakresie remontów dróg gminnych będą wykonywane jedynie w 

sytuacjach zagrażających bezpieczeństwu użytkowników tych dróg. Wysokość 

zagwarantowanych środków na drogi gminne została uzależniona od zaplanowanej kwoty 

dofinansowania dla Powiatu Drawskiego w wysokości jednego miliona czterystu tysięcy 

złotych z przeznaczeniem na realizację remontu drogi powiatowej w Wierzchowie na odcinku 

1,97 km. 

 

Zastępca Kierownika RDW w Drawsku Pomorskim Jan Błażejowski podziękował Radnemu 

Ryszardowi Borowiczowi za współpracę podczas remontu drogi wojewódzkiej w Sośnicy. 

 

Sołtys wsi Otrzep Grzegorz Bachmura zapytał, co z drogą w Otrzepie? 

Wójt odpowiedział, że przegląd tej drogi w ramach gwarancji odbędzie się 30.04.2014r., 

ustalenia z przeglądu zawierać będzie protokół. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 10 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 11. 

 

 

Ad. 11 

 

Informację dotyczącą przygotowania i zaawansowania prac nad realizacją inwestycji i 

remontów zaplanowanych do realizacji w 2014 roku przedstawił Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński. Informacja pisemna stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 11 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 12. 

 

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie następujące 

projekty uchwał: 

 

1) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLIV/318/2014 w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Wierzchowo na rzecz Gminy Mirosławiec – która stanowi załącznik nr 12 do nin. 

protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLIV/319/2014 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

2014 rok – która stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

 



3) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLIV/320/2014 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wierzchowo na lata 2014-2029  – która stanowi załącznik nr 14 do nin. 

protokołu. 

 

4) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLIV/321/2014 w sprawie udzielenia z budżetu Gminy Wierzchowo 

pomocy finansowej Powiatowi Drawskiemu– która stanowi załącznik nr 15 do nin. 

protokołu. 

 

5) Przed przystąpieniem do głosowania nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia 

darowizny nieruchomości na rzecz Gminy Wierzchowo od osoby fizycznej Wójt 

Gminy Jan Szewczyk zgłosił ustną autopoprawkę do projektu tej uchwały 

wprowadzającą następującą zmianę: 

w § 1 - brzmienie „Nr 14/29 i 14/30 o powierzchni 0,1620 ha” zastępuje się 

brzmieniem „Nr 14/30 o powierzchni 0,0787 ha”. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLIV/322/2014 w sprawie przyjęcia darowizny nieruchomości na 

rzecz Gminy Wierzchowo od osoby fizycznej – która stanowi załącznik nr 16 do nin. 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 12 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 13. 

 

 

Ad. 13  

 

Przewodniczący Rady przedstawił odpowiedzi na interpelacje, które wpłynęły w okresie 

międzysesyjnym od: 

 Wójta Gminy Wierzchowo 

 Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie,\Zarządu Dróg 

Powiatowych w Drawsku Pomorskim, 

 Starosty Drawskiego, 

 Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie, 

 Nadleśnictwa Złocieniec. 

 

Na interpelację zgłoszoną na sesji przez Radnego Jana Łuczaka Wójt odpowiedział, że tablica 

została wykonana w ramach projektu Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Pojezierza 

Drawskiego i nie można jej usunąć przez siedem lat, w tym roku kończy się kadencja, 

podczas innych prac tablica zostanie zdemontowana. Chcieliśmy odzyskać matrycę, ale 



wykonawca już nie istnieje. To, że  tablica wygląda ohydnie, nie wynika z jakiegokolwiek 

oporu pracowników. 

Przewodniczący Rady poinformował, że na pozostałe interpelacje zgłoszone na dzisiejszej 

sesji, odpowiedzi zostaną udzielone pisemnie. 

 

Radny Ryszard Borowicz odniósł się do złożonych na sesji w dniu 28.11.2013r. dwóch 

interpelacji. Interpelacje Wójt skierował do Zakładu Linii Kolejowych w Szczecinie. Ze 

względu na brak odpowiedzi Radny ponawia interpelacje. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 13 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt 14. 

 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przypomniał Radnym o obowiązku składania 

oświadczeń majątkowych za 2013 rok. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść pisma Wójta Gminy 

Wierzchowo, które wpłynęło do Rady Gminy Wierzchowo w dniu 10 kwietnia 2014r. w 

następującej sprawie: 

Dnia 31 sierpnia 2014r. mija termin powierzenia stanowiska dyrektora w trzech placówkach 

oświatowych tj.: 

1.  Szkole Podstawowej w Wierzchowie 

2. Gimnazjum w Wierzchowie 

3. Zespole Szkół w Świerczynie 

Zgodnie z ustawą o systemie oświaty stanowisko dyrektora szkoły na kolejne 5 lat szkolnych 

można powierzyć w drodze konkursu lub organ prowadzący po zasięgnięciu opinii rady 

szkoły oraz rady pedagogicznej, w uzgodnieniu z kuratorem oświaty może przedłużyć 

powierzenie stanowiska obecnym dyrektorom na kolejny okres bez przeprowadzania 

procedury konkursowej. 

Wójt w piśmie zwraca się z prośbą do Rady Gminy o przedstawienie swojego stanowiska w 

powyższej sprawie do dnia 30 kwietnia br. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zaznaczył, że nie jest rolą Rady Gminy ocena prac 

dyrektorów. Wójt wystąpił do Rady Gminy o zajęcie stanowiska, czy stanowiska obecnym 

dyrektorom szkół na kolejne 5 lat powierzyć w drodze konkursu, czy przedłużyć powierzenie 

stanowiska obecnym dyrektorom na kolejny okres bez przeprowadzania procedury 

konkursowej. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz objaśnił zasady głosowania. Powiedział: zadam 

jedno pytanie: kto jest za tym, aby stanowisko dyrektora szkoły na kolejne 5 lat szkolnych 

powierzyć w drodze konkursu? Nie będzie pytania, kto się „wstrzymał” – zdecyduje liczba 

głosów „za”. Jeżeli nie będzie głosów „za” będzie to oznaczać, że Rada Gminy zdecydowała, 

że stanowisko Rady Gminy jest za przedłużeniem stanowiska obecnym dyrektorom na 

kolejny okres bez przeprowadzania procedury konkursowej. 

Radna Jolanta Augustyniak i Radny Ryszard Borowicz wyłączyli się z głosowania. 

Przewodniczący A,Kaczorkiewicz zapytał: 

kto jest za tym, aby stanowisko dyrektora szkoły na kolejne 5 lat szkolnych powierzyć w 

drodze konkursu? 



„za” – 0 głosów. 

Zgodnie z powyższą zasadą głosowania Rada Gminy zdecydowała, że jest za przedłużeniem 

stanowiska obecnym dyrektorom na kolejny okres bez przeprowadzania procedury 

konkursowej. 

 

W związku ze zbliżąjącymi się wyborami do europarlamentu i zmianą obwodów głosowania 

Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński wystąpił do obecnych na posiedzeniu sesji (sołtysów i 

radnych) o zwrócenie na to uwagi i przekazanie innym. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 14 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji pkt 15. 

 

 

Ad. 15 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz 

o godz. 13
30

 zamknął obrady XLIV sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

        Przewodniczący Rady 

 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

Podpis protokolantów: 

1. J.Darłak            ………………….. 

2. D.Łukaszewska …………………. 

 


